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Čína říká USA, aby ukončily „špinění“ úniků z
laboratoře

rt.com/news/572158-china-usa-smear-covid-origins

27. února 2023, 20:16

DomovSvětové zprávy

Peking kritizoval „zpravodajská“ zjištění washingtonského

ministerstva energetiky

Mluvčí čínského ministerstva zahraničí Mao Ning přednáší tiskový

brífink, 27. února 2023 ©  Ministerstvo zahraničí Čínské lidové

republiky

Washington by měl přestat politizovat původ Covid-19 a „špinit“

Čínu tvrzeními, že pandemie unikla z laboratoře, řekla v pondělí

novinářům mluvčí ministerstva zahraničí Mao Ning.

"Sledování původu SARS-CoV-2 je o vědě a nemělo by být

zpolitizováno," řekl Mao v reakci na otázku AFP ohledně tvrzení v

americkém tisku. The Wall Street Journal v neděli uvedl, že americké

ministerstvo energetiky přezkoumalo „nové zpravodajské

informace“, což naznačuje, že virus za Covid-19 nemá původ v

přírodě. 

"Čína vždy podporovala a podílela se na globálním vědecky

podloženém sledování původu," řekl Mao novinářům .

„ Vědecky podložený, autoritativní závěr, k němuž dospěli experti

společné mise WHO-Čína po exkurzích do laboratoře ve Wu-chanu

a po hloubkové komunikaci s výzkumníky“, byl ten, že laboratorní
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původ je „považován za extrémně nepravděpodobný,“ řekla .

poznamenal a dodal, že tento závěr „byl přesně zaznamenán ve

zprávě mise a získal rozsáhlé uznání od mezinárodního

společenství“.

Některé strany by měly přestat opakovat narativ o „laboratorním úniku“, přestat
pošpiňovat Čínu a přestat politizovat pátrání po původu.

První zprávy o viru přišly z Wu-chanu, hlavního města čínské

provincie Chu-pej, kde sídlí významný virologický institut. Americká

nezisková organizace s názvem EcoHealth Alliance používala

finanční prostředky od amerického Národního institutu zdraví na

výzkum netopýřích koronavirů ve Wuhanském virologickém

institutu. Kritici se domnívají, že tento výzkum se rovnal nebezpečné

manipulaci s virem „zvýšení funkčnosti“ , což EcoHealth a NIH

popřely.

Přečtěte si více

Bílý dům se distancuje od teorie „lab-leak“

Covidu

Téměř tři roky od vyhlášení pandemie Covid-19

zůstává nevyřešena otázka, kde virus vznikl a

jak. Hypotéza přirozeného původu je taková, že virus se vyvinul u

zvířat a nějak přešel k lidem. Zastánci teorie „laboratorního úniku“

poukázali na to, že nebyl nalezen žádný hostitelský druh nebo

„nulový pacient“, který by to podporoval.

Mezitím se Bílý dům snažil distancovat od úniků DoE do Wall Street

Journal. Poradce pro národní bezpečnost Jake Sullivan poznamenal,

že ohlášené závěry byly označeny jako „nízce důvěryhodné“ a že další

americké zpravodajské služby se zatím nezvážily.

V tuto chvíli Sullivan v neděli CNN řekl, že „neexistuje definitivní

odpověď, která se na tuto otázku objevila od zpravodajské

komunity“. 

Tento příběh můžete sdílet na sociálních sítích:
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